
  PROTOKÓŁ NR 22/2016 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego w dniu  29  sierpnia  2016 roku. 

 
 W posiedzeniu udział wzięli: Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1 oraz  
Stanisław Kasperski - Przewodniczący RG, Mieczysław Drożdżyński - Wójt Gminy Wijewo,                                                       Elżbieta Molicka - Skarbnik gminy. 
 Porządek posiedzenia: 
 1.  Otwarcie. 2.  Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2016 r. 
3.  Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach :      1/  ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania  
         nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy i za wysługę lat           oraz niektórych innych składników wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach            i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wijewo, 
     2/ określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla nauczycieli, którym powierzono           stanowisko kierownicze, w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin  
         zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42. ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r.           Karta Nauczyciela w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wijewo 
     3/ zmiany w budżecie gminy na 2016 r.,      4/ udzielania pomocy Powiatowi Leszczyńskiemu. 3. Sprawy  różne. 
4. Zapytania i wolne głosy. 5. Zakończenie. 
 Ad. pkt. 1  
Obradom Komisji Stałych Rady Gminy przewodniczył Radny Pan Radosław Zamiatała - Przewodniczący Komisji Budżetowo Socjalnej. Powitał obecnych na sali członków komisji, 
sołtysów oraz gości. Przedstawił proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag.  Ad. pkt. 2 
 Informacje z wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski poprosił o zwolnienie z obecności z powodu wyjazdu. Poprosił o zapoznanie się z treścią informacji i otrzymanymi materiałami. Poinformował, że najbliższa sesje poprowadzi zastępca Pan Roman Jęśkowiak. 
 Skarbnik Pani Elżbieta Molicka - poinformowała, że otrzymana przez Państwa informacja została sporządzona zgodnie  z ustawa o finansach publicznych. Informacja taka została złożona do RIO 
i RG. Informacja ta nie wymaga zatwierdzenia w formie uchwały, sporządzona została zgodnie z wytycznymi określającymi sposób sporządzenia informacji. Zawiera omówienie realizacji budżetu w formie opisowej wraz z tabelami dot. dochodów, 
wydatków, przychodów i rozchodów, oraz kształtowanie się WPF w danym okresie.  Odzwierciedla dane dotyczące działalności instytucji kultury(GOK. GBP), które 2 razy w roku 
sporządzają informacje z realizacji planów finansowych. W części opisowej, zgodnie z wymogami uchwały są wyodrębnione wydatki i dochody bieżące 
oraz majątkowe, wskaźniki wydatków i zadań inwestycyjnych oraz zadań realizowanych w ramach funduszu sołeckiego. Tabele przedstawiają również realizację programu profilaktyki i programu ochrony środowiska. 



Zaległości w opłatach i podatkach w minionym okresie oraz ich ściągalność, odroczenia i udzielone rozłożenia na raty. Dokonane w trakcie półrocza zmniejszenia i zwiększenia. Plan dochodów i wydatków na początku roku i na koniec czerwca. 
Załącznik Nr 2 przedstawia kształtowanie się realizacji WPF – realizacja poszczególnych przedsięwzięć, nakłady finansowe, wskaźnik zadłużenia na dzień 30.06, które  wynosi 42,08 % a 
limit do 60%. Posiadane kredyty gmina jest zobowiązana do spłacenia do 2029 r. w wysokości 6 256 000 zł. W  roku 2016 gmina spłaciła już 600 000 zł.  do spłaty pozostało jeszcze 40 000 zł.- do WFOS. 
Do treści przedstawionej informacji nie wniesiono zapytań  
Ad. pkt.  3 
1/  projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe       warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki  
     pracy i za wysługę lat oraz niektórych innych składników wynagradzania nauczycieli       zatrudnionych w szkołach  i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wijewo, 
 Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – projekt przedstawia nowy regulamin wynagrodzeń. Proponowane zmiany maja na celu wyrównanie poziomu z gminami sąsiednimi. 
Pracownik UG Pani Anita Solarczyk – projekt uchwały stanowi całość do wcześniej podjętych uchwał regulujących funkcjonowanie oświaty na terenie gminy. Projekt określa  
- dodatek motywacyjny, którego stawka wynosi do 20 % wynagrodzenia zasadniczego, kryteria jego przyznawania, warunki i zasady jego przyznawania, 
- dodatek funkcyjny przysługujący w przypadku stanowisk kierowniczych za dodatkowo pełnione obowiązki przez dyrektora, wychowawcę klasy, opiekuna stażu, doradcę metodycznego czy konsultanta. Dodatek taki przyznawany jest na dany rok szkolny  i ustalany od kwoty bazowej, 
wielkości szkoły, liczby pracowników oraz nałożone zadania. - dodatek za warunki pracy w wysokości 15 % godzinowej stawki zaszeregowania, 
- dodatek za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźne zastępstw obliczamy dzieląc przyznana stawkę wynagrodzenia zasadniczego przez liczbę godzin wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – wyjaśnił, że zajęcia w warunkach uciążliwych dot. głównie pracy z dziećmi niepełnosprawnymi, dotychczas było 20%  po konsultacjach z Wójtem zeszliśmy 
do 15 %. Ośrodek w Rydzynie ma stawkę 30 %.  Do treści projektu nie wniesiono uwag. Projekt uchwały  stanowi załącznik do protokołu. 
 2/  określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko 
kierownicze, w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42. ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela w  
placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wijewo. 
 Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński -  projekty uchwał dotyczące oświaty jesteśmy zobowiązani przesłać do akceptacji Związkom Zawodowym i organizacjom nauczycielskim. Poza tym 
spotykamy się z przedstawicielami nauczycieli w celu omówienia dokonywanych zmian. Proponowane zmiany wynikają z dokonanych uzgodnień. W trakcie negocjacji uznano, że zmiany powinny zachodzić stopniowo. Uważam, że dodatek mieszkaniowy jest archaiczny ponieważ 
każdy gdzieś mieszka dlatego większość gmin próbuje go likwidować. Są to przywileje nauczycieli zagwarantowane Karta Nauczyciela dlatego uzgodniliśmy, że zmniejszymy ten dodatek o 50 % 
i  jest to dobre rozwiązanie. Regulamin wynagradzania został uzgodniony ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego, inne organizacje nie wyraziły zainteresowania uczestniczeniem w tych uzgodnieniach.  
Uchwała dot. pensum dyrektorów została również uśredniona do poziomu gmin sąsiednich. Projekt nie wymaga uzgodnienia  wymagana jest tylko opinia. 
Pani Anita Solarczyk  - organ prowadzący posiada uprawnienia do określania pensum nauczycieli w ramach 40 godz, tygodnia pracy. Uprawnienia te przedstawia projekt uchwały w podziale na poszczególne specjalności i wynoszą dla : 
1/ nauczycieli, który powierzono stanowiska kierownicze od 6 – 10 godzin tygodniowo w zależności od wielkości i charakteru placówki, 
2/ dla nauczycieli wymienionych wart. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela 24 i 25 godzin tygodniowo. 



Radny Pan Radosław Zamiatała – uważam, że podniesienie pensum z 20 do 25 godzin jest posunięciem zbyt drastycznym. Należy mieć świadomość, że niektóre zajęcia trwają 60 minut a nie 45 jak normalna lekcja. Zaproponował obniżenie pensum do 22 godzin. Rozporządzeniem 
z 2013 specjaliści otrzymali dodatkowy obowiązek przeprowadzania pracy z dziećmi kierowanymi do poradni. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – nie tworzymy nowych norm, proponowane wartości są porównywalne z sąsiednimi gminami. Radny Pan Radosław Zamiatała – w rożnych gminach wartości te są inne. Decyzje w tej sprawie 
podejmuje RG dlatego zaproponował przegłosowanie obniżenia proponowanych godzin do 22. Radna Pani Urszula Rimke  - poprosiła o wyjaśnienie czym skutkuje obniżenie ilości pensum, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – skutkuje to realnym obniżeniem pensji nauczycieli, Radny Pan Roman Jęśkowiak – faktem jest, że nauczyciele mają 20 godz, pensum a pracują po  30 godzin co daje półtora pensji. Jeśli zwiększymy pensum to zmniejszy się liczba godzin 
nadliczbowych i tym samym zmniejszy się wynagrodzenie,  Pani Anita Solarczyk – zajęcia 45 lub 60 minutowe wynikają z przepisów dlatego nie powinno to 
być przedmiotem dyskusji, Radna Pani Barbara Górna Szulc – poprosiła o przedstawienie gmin i wartości jakie w nich 
obowiązują, cele, porównania, Radny Pan Radosław Zamiatała – zatrudnienie nauczyciela wspomagającego było obowiązkiem dyrektora w sytuacji powstania takiej potrzeby. Podniesienie pensum może grozić zwolnieniami 
jak to stało się w Brennie. Radny Pan Aleksander Poszwiński – nie dziwie się postawie radnego Zamiatały, obecnie 
nauczyciele maja dużo nadgodzin co daje drugie pół etatu. Pomimo ustalenia wyższego pensum nikt z nauczycieli  nie będzie miał poniżej etatu. Uważam, że pensje nauczycieli na terenie gminy w porównaniu ze znanymi mi przypadkami są wysokie a dodatkowe argumenty w celu nie 
zwiększania pensum skutkująca nadgodzinami nie jest w porządku.  
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – obecnie przy tworzeniu arkuszy dyrektorów obowiązuje pensum, które zostało uchwalone wcześniej. Dziś omawiane normy będą obowiązywały po wejściu w życie  uchwały. Od 2011 roku obowiązywał wymiar 25 godzin tygodniowo.  W 2014 roku 
został obniżony czas pracy pedagoga do 20 godzin.  Radny Pan Radosław Zamiatała – w 2014 zatrudniono logopedę dlatego obniżono pensum dla 
pedagoga.   Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – karta nauczyciela nie określa jasno zajęć rewalidacyjno-wychowawczych  podobnie jak ministerstwo, dlatego obowiązujące normy nie zostały zmienione. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – specjalistami w zakresie zajęć rewalidacyjnych są dyrektorzy szkół. Zajęcia takie nie powinny wchodzić w pensum. Przedstawił opinie Ministerstwa Edukacji 
Narodowej w sprawie zaliczania zajęć rewalidacyjnych do pensum. Pani Anita Solarczyk – wyjaśniła, że jest to pierwsza odpowiedz Ministerstwa w tej sprawie, która nie satysfakcjonowała nas i zwróciliśmy się o ponowne  sformułowanie odpowiedzi na nasze 
pytanie. Kolejna odpowiedz na nasze pytanie ponownie była wymijająca i nie wyjaśniła naszych wątpliwości 
Radny Pan Roman Jęśkowiak – zaproponował porównanie stawek z sąsiednich gmin aby mieć pełen obraz  do podjęcia decyzji, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – ze względu na czas potrzebny na przygotowanie tych danych i planowany wyjazd na spotkanie  sprawie kanalizacji Brenna i Potrzebowa  zaproponował przejście do pkt. kolejnego porządku obrad. 
Pani Anita Solarczyk przedstawiła stawki jakie obowiązują w sąsiednich gminach: Włoszakowice – 26 godzin 
Przemęt – 25 godzin, Sława  - 20 godzin, Wschowa - 22 godziny, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – gminy będące pod nadzorem wojewody wielkopolskiego maja zbliżone wielkości co może być argumentacja za pozostawieniem proponowanej stawki, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – zaproponował przegłosowanie pensum w wysokości 24 godzin,  Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – przegłosowanie jest jak najbardziej wskazane, ponieważ 
pozwoli na swobodne przygotowanie uchwały na posiedzenie rady. Jakakolwiek zmiana 



spowoduje jej oddalenie ponieważ będzie wymagana nowa konsultacja ze Związkami Zawodowymi, która wydłuży czas tworzenia o kolejne 30 dni. Pierwsza propozycja opiewała na 26 godzin, która została zmieniona na wniosek Związków 
Zawodowych do 25 godzin. Pani Anita Solarczyk – pensum dla pedagoga w Wolsztynie wynosi -25 godzin a w Zbąszyniu – 26 
godzin. Odczytała pismo-odpowiedz ZNP na wniosek gminy, w sprawie zwiększenia pensum dla pedagogów. Pensum dla dyrektorów zostały obniżone na wniosek związku. Sugestie ZNP zostały uwzględnione w projekcie. 
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt wnoszący pensum w wysokości 25 godzin. Za przyjęciem proponowanej stawki 25 godzin pensum opowiedziało się 11 radnych przy jednym 
głosie przeciwnym i jednym wstrzymującym Do treści projektu nie wniesiono innych uwag. Projekt uchwały  stanowi załącznik do protokołu. 
 3/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2016 r., 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – przedstawiła zakres zmian jakie są proponowane w budżecie gminy na dzień dzisiejszy. 
Dokonuje się po stronie dochodów i wydatków zwiększenia o kwotę 188 000 zł. wynikającą z  zawartych umów z Urzędem Marszałkowskim w sprawie przebudowę dróg gminnych i dojazdowych do gruntów rolnych na kwotę 168 000 zł. z przeznaczeniem na ul. Młyńskąś oraz 
Nową w Wijewie.  Zwiększa się dochody budżetu o 10 000 zł. w ramach wystawionych decyzji w zakresie opłaty 
planistycznej. O kwotę 12 000 zł. zwiększa się dotacje w ramach Wielkopolska Odnowa Wsi dla Sołectwa Brenno na budowę altanki. Po stronie  wydatków   
- udziela się pomocy finansowej dla Powiatu leszczyńskiego w wysokości do 10 000 zł. polegający na udzieleniu pomocy rzeczowej  w postaci wykonania prac przy budowie przepustu i chodnika w 
Zaborówcu. Materiał na wykonanie zadania zostanie przekazany przez powiat. - dokonuje się zmniejszenia FS w  Brennie o kwotę 180 zł. z pozycji zakup tłucznia na rzecz zakończenia zadania zakup wiaty na utwardzenie terenu. 
- w dziale 600 dokonuje się zmniejszenia wydatków majątkowych w wysokości 240 000 zł. z tytułu przebudowy dróg gminnych ( 166 000 dotacja i środki własne), 
- w dziale 760 dokonuje się zwiększenia  środków na remont pieca CO w urzędzie oraz wymianę okien na klatce schodowej, - na powyższe zadania zmniejsza się w  par. 4300 o 14 600 zł. 
- w dziale 852 – pomoc społeczna - na podstawie analiz sprawozdań finansowych za I półrocze, dokonuje się zmniejszenia wydatków o kwotę 7 000 zł. w rozdziale – rodziny zastępcze oraz o 
50 000 zł. paragrafie  zasiłki i pomoc w naturze, - zmniejsza się o kwotę 10 400 zł. środków własnych na program dożywiania z powodu zabezpieczenia środków przez wojewodę , 
- zmniejsza się zmniejszenia o kwotę 5 000 zł. na prace społeczno użyteczne z powodu niewykorzystania w  I półroczu zaplanowanych środków 
- dokonuje się po stronie wydatków zwiększenia  wydatków o środki otrzymane na wykonanie altany w Brennie o kwotę 12 000 zł. 
Radny Pan Edwin Wojciech – czy obydwie drogi będą robione jednocześnie, czy wystarczy pieniędzy, Skarbnik – 166 000 tys. otrzymamy z UM , będą robione: operaty z których będzie wynikała kwota  
Wszystko będzie zależało od wyniku przetargu, który  będzie ogłoszony na wymienione kwoty,  Radna Pani Danuta Leśna – Rada Sołecka w ramach FS ma zaplanowany remont przystanku 
i salki strażackiej, czy jest to ujęte w planie, czy niewykorzystany fundusz w tym roku przepada, czy przechodzi na rok następny, Skarbnik – gmina nie planuje takich zadań, wykonanie ich może być zrealizowane jak będą 
pieniądze najlepiej po racie podatku. Niewykorzystany fundusz przepada nie przechodzi na rok następny. 
Radna Pani Danuta Leśna – czy jest obliczona wartość oświetlenia na Kalku Radny Pan Roman Jęśkowiak – zadanie - budowy altanka w Brennie będzie dotyczyła remontu starej czy budowy nowej. 



Radny Pan Alojzy Wolniczak – będzie to nowy obiekt ogólnodostępny otwarty, finansowany z FS (5 tys.), Urzędu Marszałkowskiego(12 tys.)  oraz gminę (4 tys. koszty niekwalifikowane - VAT), Do treści projektu zmian nie wniesiono innych zapytań. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 
 4/  udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Leszczyńskiemu pomocy rzeczowej Powiatowi Leszczyńskiemu. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – przedsięwzięcie  dotyczy 120 m chodnika oraz przepust na rowku. Inwestycja ma na celu poprawę bezpieczeństwa pieszych, którzy są zmuszeni do 
wychodzenia na drogę. Po stronie gminy jest wykonanie natomiast po stronie powiatu koszt materiału, Radny Pan Radosław Zamiatała – widzę pilna potrzebę przedłużenia chodnika ze względu na 
rozbudowę mieszkaniową na ul. Zachodniej, Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – ewidentnie na tym odcinku jest duża potrzeba ścieżki 
rowerowo-pieszej, która poprawi bezpieczeństwo. Jest tam bardzo wąsko i są kłopoty z zaplanowaniem lokalizacji rurociągu tłocznego z Potrzebowa.  Kosztorys oświetlenia Kalku opiewa na ok. 32 000 zł. Nie mamy wyboru musimy skorzystać z 
obecnych słupach energetycznych. Zaplanowane jest 7 lamp ledowych, które są trwalsze i oszczędniejsze w eksploatacji. 
Radny Pan Henryk Rygusik – czy w Potrzebowie jest wyznaczone miejsce na przepompownie, Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - tak mamy wyznaczoną lokalizację, jest to działka prywatna musimy podjęć kroki w celu jej zamiany lub wykupu. 
Do treści projektu nie wniesiono innych zapytań.  
Ad. pkt. 3  Radny Pan Roman Jęśkowiak – w Radomyślu jest obszar łąk w kierunku Potrzebowa na tz. 
Byrkuz gdzie działki maja mieszkańcy całej gminy. Nikt nie dba o pielęgnację krzewów rosnących przy drogach. Przejazd jest znacznie utrudniony. Czy można zobowiązać właścicieli działek do 
usunięcia zakrzaczeń, czy gmina zrobi to we własnym zakresie. Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – zrobimy wizje lokalną i zdecydujemy co zrobić. Temat ten był poruszany już wcześniej. 
Radny Pan Henryk Rygusik – aby efekt był trwały należałoby usunąć korzenie, jest pracochłonne ale skuteczne, 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – są sygnały o potrzebie ustawienia lustra przy wyjeździe z ul. Powst. Wlkp koło Lewiatanu. Jest zła widoczność pomimo iż rosnące tam krzewy są przycinane, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – skrzyżowanie 305 z ul. Zachodnia wymaga znowu remontu. Radny Pan Roman Jęśkowiak – w sytuacji kiedy droga do Sławy jest zamknięta jest to czas aby naprawa była skuteczna, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – pomimo, że droga ta jest do zakwalifikowana do przebudowy nie można odpuszczać remontów bieżących, zostanie skierowany taki wniosek.  Poinformował, że 
została zakończona ocena merytoryczna wniosków o termoizolację. Na 88 rozpatrzonych pozytywnie wniosków zostaliśmy sklasyfikowani na 12 miejscu. Kwota całkowita  przedsięwzięcia 2 228 160 zł. otrzymaliśmy dotacje w wysokości 1 809 553,72 zł. jest to 81% zabezpieczenia 
finansowego.  
Ad pkt.  5  W związku z wyczerpaniem porządku przewodniczący obrad podziękował za udział i zakończył 
obrady.  
Na tym posiedzenie zakończono.   
                                                                       Przewodniczący obrad 

 
                                                                            Radosław  Zamiatała 


